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ORSZÁGGYŰLÉSIKÉPVISELŐ

Dr. Kövér László úr
az Országgyűlés elnöke részére

Írásbeli kérdés

HELYBEN 

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló tv. 42. § (8) alapján bejelentem, hogy írásbeli kérdést kívánok
benyújtani Kásler Miklós úrnak, az emberi erőforrások miniszterének

címmel.
"Hogyan kívánják megvédeni a lakosságot a kullancsfertőzéstó1?"

Tisztelt Miniszter Úr!

A kullancs leghatékonyabb természetes ellensége a tartós téli hideg, ami jelentős részüket
elpusztítja. Az utóbbi idők enyhe telei miatt tehát ezek az élősködők rendkívüli mértékben
elszaporodtak, és tekintettel a most már nehezen tagadható éghajlat-változásra, a jövőben számuk
további növekedése várható. Immár a legkevésbé sem csak az erdőkben vagyunk kitéve a
kullancscsípésnek és az ennek útján terjedő fertőzéseknek, a vérszívók beköltöztek a városokba
is. Kisgyermekeket nem merik szüleik parkba, zöldövezeti játszótérre vinni, mert ilyen
alkalmakkor jó eséllyel begyűjtenek néhány parazitát. Ugrásszerűen megnövekedett az utóbbi
időben a Lyme-kórban megbetegedettek száma, minthogy pedig ennek baktériuma lényegében
kizárólag kullancscsípés útján terjed, ez is az élősködők rendkívüli elszaporodására utal.

Minthogy specifikus kullancsirtó vegyszer nem létezik, az EU környezeti okokból, a hasznos
rovarok védelmében betiltotta vegyszeres irtásukat.

Ha a kullancscsípést nem sikerül elkerülni, lehet védekezni a csípéssel terjedő fertőzés ellen. A
kullancsencephalitis elleni védőoltás azonban igen drága, ráadásul többször is meg kell ismételni,
amíg a végleges védettség kialakul. Célszerű volna a bőrből kiszedett kullancsot is bevizsgáltatni,
vajon fertőzött volt-e és mivel, ám ennek is ötezer forint az ára.



Kérdezem ezért miniszter urat:

1. Van-e a kormánynak stratégiája a polgárok kullancsfertőzéssel szembeni
megvédésére?

2. Miért nem támogatja a társadalombiztosítás a kullancsencephalitis elleni
védőoltást?

3. Miért nem támogatja a társadalombiztosítás a bőrből kiszedett kullancsok
kórokozók hordozására történő bevizsgálását?

Várom megtisztelő válaszát.
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